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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésről szóló 2012 . évi XXXVI .
törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY
határozat 124 . § (1) bekezdése alapján „Meddig titkolja még a kormány a 2016-os ifjúságkutatás
részletes adatait?” címmel írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán emberi
erőforrás miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt évtizedek egyik fontos és rendszeres társadalomkutatási projektje a négyévenként sorra
kerülő , átfogó ifjúságkutatás . A legutolsó részletes tanulmány-sorozat a 2012-es adatfelvételen alapult ,
akkor a kutatást készítő Nézőpont Intézet gyorsjelentést, részletes tanulmányköteteket jelentetett meg,
és hozzáférhetővé tette . a kutatás-elemzés szakmai alapját jelentő adatfájlt . Ezzel segítve elő a
független adatelemzést .

A 2016-os ifjúságkutatás adatfelvételét ismét a Nézőpont Intézet végezte, ezúttal már unió s
fejlesztési források felhasználásával . A 2016-ban lezárult adatfelvétel részeként 8000 hazai és 400 0
határon túli magyar fiatalt kérdeztek meg . Az adatoknak mindeddig csak egy szűk, kiválogatott része
került nyilvánosságra, hiszen a kormány 2017 februárjában mutatta be a gyorsjelentést .

Az adatfelvétel lezárulta óta eltelt egy év, és jelenleg sem a részletes tanulmánykötetekhez nem lehet
hozzáférni, illetve nem készültek el, de a kutatás-elemzés független ellen őrzését lehetővé tevő adatfáj l
sem hozzáférhető még, szemben a Fidesz-kormány által még 2012-ben is követett gyakorlattal .

Álláspontom szerint közérdek, és a hazai, illetve uniós fejlesztési források átlátható felhasználás a
szempontjából is alapvető fontosságú, hogy a kormány és a kutatási projekt lebonyolításáért felelő Uj
Nemzedék Központ ne titkolózzék tovább, és tegye a nyilvánosság számára hozzáférhetővé a részlete s
kutatási elemzéseket és az adatfájlt . Az Uj Nemzedék Központ az Emberi Erőforrások
Minisztériumának ellen őrzése alá tartozik, így mindezek alapján tisztelettel kérdezem a Miniszter urat :

. Mikorra várható, hogy az elmúlt évtizedek hagyományait követve a gyorsjelentés utá n
részletes kutatási tanulmányok is megjelennek az adott id őszak adófizetői pénzbő l
finanszírozott ifjúságkutatásából ?

• Szakítani kíván-e a kormány azzal az elmúlt évtizedekben követett gyakorlattal, hogy a
kutatás lezárulta után hozzáférhetővé teszi a kutatás adatfájlját is a független elemzők
számára?

• Mi indokolja, hogy az Ifjúságkutatás 2016 bel- és külföldi adatfelvételének lezárulta után töb b
mint egy évvel még sem a kutatási adatfájlok (bel- és külföld egy-egy fájl), sem pedig a
tanulmánykötetek nem hozzáférhet őek?
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• Ismer-e a minisztérium olyan kutatási adatot, amely arra sarkallja a kormányt, hogy a 201 8
tavaszi választások elő tt ne hozza nyilvánosságra a 2016-ban készült ifjúságkutatást ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . november 2 .

abó Szabolc s

függ~tten országgyűlési képviselő
(Együtt )
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